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14. navadna nedelja C 
 
V katero koli hiöo pridete,  
recíte najprej: Mir tej hiöi!  
In Ëe bo v njej sin miru,  
bo na njem poËival vaö mir. (Lk 10,5-6a) 
 
 
Prvo berilo Izaíja 66,10-14c 
 
Veselite se s hËerjo jeruzalemsko, radujte se nad njo, vsi, ki jo ljubite, 
uûivajte z njo veselje vsi, ki ûalujete nad njo, da se nasesate in nasitite iz 
prsi njenih tolaûb, da se nasrkate in okrepite iz naroËja njene slave. Kajti 
tako govorí Gospod: "Glej, napeljal bom k njej mir kakor reko, slavo 
narodov kakor poplavljajoË hudournik, iz katerega boste pili. V naroËju 
vas bodo nosili, na kolenih ljubkovali. Kakor mati tolaûi svojega otroka, 
vas bom jaz tolaûil, v Jeruzalemu boste potolaûeni. Videli boste in vaöe 
srce se bo veselilo, vaöe kosti bodo brstele kakor trava. Gospodova roka 
bo oËitna na njegovih sluûabnikih." 
 
 
Drugo berilo GalaËanom 6,14-18 
 
Bratje in sestre, meni pa Bog ne daj, da bi se hvalil, razen s kriûem 
naöega Gospoda Jezusa Kristusa, po katerem je bil svet kriûan zame, jaz 
pa svetu. Kajti niti obreza niË ne velja niti neobreza, ampak nova 
stvaritev. Nad vsemi pa, ki bodo ûiveli po tem pravilu, naj bosta mir in 
usmiljenje, kakor tudi nad Boûjim Izraelom. Odslej naj mi nihËe ne 
povzroËa nevöeËnosti; jaz namreË nosim Jezusova znamenja na svojem 
telesu. Milost naöega Gospoda Jezusa Kristusa naj bo z vaöim duhom, 
bratje in sestre! Amen. 
 
 
Evangelij Luka 10,1-9 
 
Tisti Ëas je Gospod doloËil öe drugih dvainsedemdeset in jih poslal pred 
seboj po dva in dva v vsako mesto in kraj, kamor je sam nameraval. 
Rekel jim je: "éetev je obilna, delavcev pa malo. Prosíte torej Gospoda 
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ûetve, naj poölje delavce na svojo ûetev. Pojdite! Poöiljam vas kakor 
jagnjeta med volkove. Ne nosíte s seboj ne denarnice ne torbe ne sandal 
in spotoma nikogar ne pozdravljajte! V katero koli hiöo pridete, recíte 
najprej: 'Mir tej hiöi!' In Ëe bo v njej sin miru, bo na njem poËival vaö 
mir; Ëe pa ne, se mir povrne k vam. V tisti hiöi ostanite ter jejte in pijte, 
kar vam dajo, kajti delavec je vreden svojega plaËila. Ne hodíte iz hiöe v 
hiöo. V katero koli mesto pridete in vas sprejmejo, jejte, s Ëimer vam 
postreûejo. Ozdravljajte bolnike, ki so v njem, in jim govorite: 'Pribliûalo 
se vam je Boûje kraljestvo.'" 
 
 
V razmislek 
 
Veliko ljudi, predvsem v naöi öiröi okolici, vidi cerkev kot veliko organizacijo z veliko 
uradniki, kot institucijo z obilico uradov in pa kot storitveno ustanovo, ki jo potrebujemo 
ob doloËenih trenutkih naöega ûivljenja. S tem je poglavje cerkve pri veliki veËini 
zakljuËeno. 
Danaönji evangelij pa v nasprotju s tem opisuje popolnoma drugo prispodobo cerkve. 
Vabi nas, da se ponovno spomnimo izvora in bistva cerkve. Jezus razpoölje, poleg 
dvanajstih apostolov, öe dvainsedemdeset uËencev. Precejönje ötevilo, s katerim evangelist 
Luka ûeli pokazati, da smo Kristjani poslani na pot, da vsem ljudem oznanimo nov, boljöi 
svet. Pri Ëemer se morajo zavedati vsi, ki se trudijo, da bi na svet prinesli Boûje kraljestvo, 
da so kot ovce med volkovi, ko dvomijo o starem in oznanjajo nove vrednote.  
Jezus z vsakdanjimi stvarmi opozori na navidezno razumne argumente, ki lahko ovirajo 
naöo poklicanost. Zgolj nahrbtnik najnujnejöega ali prijateljski pozdrav, veË ne 
potrebujemo. Jezus nas vsekakor ûeli opozoriti na vse, kar bi nas lahko zadrûalo ali 
odvrnilo od naöe poklicanosti. MoË teh, ki jih je Jezus poslal, ni osnovana na posedovanju 
denarja, prihrankov ali obleke – niË od tega nam ne more dati prave varnosti. Z navodilom, 
da naj niËesar ne jemljejo s seboj, ûeli osvoboditi od laûne varnosti. Nahrbtnik in pozdrav 
ne ovirata svobode, nenavezanosti in razdajanja v svetu, kjer je potrebno öe neskonËno 
veliko storiti. 
Edino, kar Jezus da svojim uËencem za popotnico, je mir (shalom), torej sreËo, zdravje in 
odreöenje v vseËloveökem smislu. Shaloma, kljuËne besede evangelija, naj uËenci ne bi 
oznanjali z besedami – morali bi ga toliko bolj v celoti – z vsem telesom in duöo – ûiveti, da 
bi ga preko njih izkusili drugi ljudje. V tem je poslanstvo celotne cerkve. 
Da ljudje izkusijo odreöenje, ki je Kristus sam, je edina naloga cerkve. Vse ostalo je 
podrejeno tej nalogi oziroma poslanstvu ali pa je samo sebi namen. Uspeh uËencev ni 
odvisen od opreme, temveË od sporoËila samega, kar je nedvoumno povedal Jezus v 
danaönjem evangeliju. 
»e danes kot cerkev govorimo o miru (shalomu), to pomeni, da se zavzemamo za 
praviËnost med ljudmi, t.j. da se zavzemamo, da vsi prejmemo to, kar nam pripada – 
svobodo, Ëloveöko dostojanstvo, varstvo, varnost – z eno besedo odreöenje. Jasno je, da 
tako obseûnega miru ne moremo ustvariti ljudje sami, temveË da je predvsem Boûji dar. 
Zato je dobro, da gremo "v cerkev" – ne zaradi bega pred pokvarjenim in zablojenim 
svetom, temveË da damo – podkrepljeni z molitvijo in s pomoËjo Svetega duha ter 
obdarjeni z Boûjim shalomom – naö osebni, nenadomestljivi prispevek k novemu svetu, 
svetu odreöenja.  
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14. navadna nedelja C 
 
V katero koli hiöo pridete,  
recíte najprej: Mir tej hiöi!  
In Ëe bo v njej sin miru,  
bo na njem poËival vaö mir. (Lk 10,5-6a) 
 
 
Prvo berilo Izaíja 66,10-14c 
 
Veselite se s hËerjo jeruzalemsko, radujte se nad njo, vsi, ki jo ljubite, 
uûivajte z njo veselje vsi, ki ûalujete nad njo, da se nasesate in nasitite iz prsi 
njenih tolaûb, da se nasrkate in okrepite iz naroËja njene slave. Kajti tako 
govorí Gospod: "Glej, napeljal bom k njej mir kakor reko, slavo narodov 
kakor poplavljajoË hudournik, iz katerega boste pili. V naroËju vas bodo 
nosili, na kolenih ljubkovali. Kakor mati tolaûi svojega otroka, vas bom jaz 
tolaûil, v Jeruzalemu boste potolaûeni. Videli boste in vaöe srce se bo 
veselilo, vaöe kosti bodo brstele kakor trava. Gospodova roka bo oËitna na 
njegovih sluûabnikih." 
 
 
Drugo berilo GalaËanom 6,14-18 
 
Bratje in sestre, meni pa Bog ne daj, da bi se hvalil, razen s kriûem naöega 
Gospoda Jezusa Kristusa, po katerem je bil svet kriûan zame, jaz pa svetu. 
Kajti niti obreza niË ne velja niti neobreza, ampak nova stvaritev. Nad vsemi 
pa, ki bodo ûiveli po tem pravilu, naj bosta mir in usmiljenje, kakor tudi nad 
Boûjim Izraelom. Odslej naj mi nihËe ne povzroËa nevöeËnosti; jaz namreË 
nosim Jezusova znamenja na svojem telesu. Milost naöega Gospoda Jezusa 
Kristusa naj bo z vaöim duhom, bratje in sestre! Amen. 
 
 
Evangelij Luka 10,1-12.17-20 
 
Tisti Ëas je Gospod doloËil öe drugih dvainsedemdeset in jih poslal pred 
seboj po dva in dva v vsako mesto in kraj, kamor je sam nameraval. Rekel 
jim je: "éetev je obilna, delavcev pa malo. Prosíte torej Gospoda ûetve, naj 
poölje delavce na svojo ûetev. Pojdite! Poöiljam vas kakor jagnjeta med 
volkove. Ne nosíte s seboj ne denarnice ne torbe ne sandal in spotoma 
nikogar ne pozdravljajte! V katero koli hiöo pridete, recíte najprej: 'Mir tej 
hiöi!' In Ëe bo v njej sin miru, bo na njem poËival vaö mir; Ëe pa ne, se mir 
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povrne k vam. V tisti hiöi ostanite ter jejte in pijte, kar vam dajo, kajti delavec 
je vreden svojega plaËila. Ne hodíte iz hiöe v hiöo. V katero koli mesto 
pridete in vas sprejmejo, jejte, s Ëimer vam postreûejo. Ozdravljajte bolnike, 
ki so v njem, in jim govorite: 'Pribliûalo se vam je Boûje kraljestvo.' V katero 
koli mesto pa pridete in vas ne sprejmejo, pojdite na njegove ulice in recíte: 
'Tudi prah vaöega mesta, ki se je prijel naöih nog, otresamo na vas, vendar 
védite, da se je pribliûalo Boûje kraljestvo.' Povem vam: Sódomi bo na tisti 
dan laûe kakor temu mestu." 
Dvainsedemdesetéri so se veseli vrnili in govorili: "Gospod, celo hudi duhovi 
so nam pokorni v tvojem imenu." In rekel jim je: "Gledal sem satana, ki je 
kakor blisk padel z neba. Glejte, dal sem vam oblast stopati na kaËe in 
ökorpijone ter na vsakröno sovraûnikovo moË. In niË vam ne bo ökodovalo. 
Vendar se ne veselite nad tem, da so vam duhovi pokorni, ampak se veselite, 
ker so vaöa imena zapisana v nebesih." 
 
 
V razmislek 
 
Veliko ljudi, predvsem v naöi öiröi okolici, vidi cerkev kot veliko organizacijo z veliko uradniki, 
kot institucijo z obilico uradov in pa kot storitveno ustanovo, ki jo potrebujemo ob doloËenih 
trenutkih naöega ûivljenja. S tem je poglavje cerkve pri veliki veËini zakljuËeno. 
Danaönji evangelij pa v nasprotju s tem opisuje popolnoma drugo prispodobo cerkve. Vabi 
nas, da se ponovno spomnimo izvora in bistva cerkve. Jezus razpoölje, poleg dvanajstih 
apostolov, öe dvainsedemdeset uËencev. Precejönje ötevilo, s katerim evangelist Luka ûeli 
pokazati, da smo Kristjani poslani na pot, da vsem ljudem oznanimo nov, boljöi svet. Pri Ëemer 
se morajo zavedati vsi, ki se trudijo, da bi na svet prinesli Boûje kraljestvo, da so kot ovce med 
volkovi, ko dvomijo o starem in oznanjajo nove vrednote.  
Jezus z vsakdanjimi stvarmi opozori na navidezno razumne argumente, ki lahko ovirajo naöo 
poklicanost. Zgolj nahrbtnik najnujnejöega ali prijateljski pozdrav, veË ne potrebujemo. Jezus 
nas vsekakor ûeli opozoriti na vse, kar bi nas lahko zadrûalo ali odvrnilo od naöe poklicanosti. 
MoË teh, ki jih je Jezus poslal, ni osnovana na posedovanju denarja, prihrankov ali obleke – 
niË od tega nam ne more dati prave varnosti. Z navodilom, da naj niËesar ne jemljejo s seboj, 
ûeli osvoboditi od laûne varnosti. Nahrbtnik in pozdrav ne ovirata svobode, nenavezanosti in 
razdajanja v svetu, kjer je potrebno öe neskonËno veliko storiti. 
Edino, kar Jezus da svojim uËencem za popotnico, je mir (shalom), torej sreËo, zdravje in 
odreöenje v vseËloveökem smislu. Shaloma, kljuËne besede evangelija, naj uËenci ne bi 
oznanjali z besedami – morali bi ga toliko bolj v celoti – z vsem telesom in duöo – ûiveti, da bi 
ga preko njih izkusili drugi ljudje. V tem je poslanstvo celotne cerkve. 
Da ljudje izkusijo odreöenje, ki je Kristus sam, je edina naloga cerkve. Vse ostalo je podrejeno 
tej nalogi oziroma poslanstvu ali pa je samo sebi namen. Uspeh uËencev ni odvisen od 
opreme, temveË od sporoËila samega, kar je nedvoumno povedal Jezus v danaönjem 
evangeliju. 
»e danes kot cerkev govorimo o miru (shalomu), to pomeni, da se zavzemamo za praviËnost 
med ljudmi, t.j. da se zavzemamo, da vsi prejmemo to, kar nam pripada – svobodo, Ëloveöko 
dostojanstvo, varstvo, varnost – z eno besedo odreöenje. Jasno je, da tako obseûnega miru ne 
moremo ustvariti ljudje sami, temveË da je predvsem Boûji dar. Zato je dobro, da gremo "v 
cerkev" – ne zaradi bega pred pokvarjenim in zablojenim svetom, temveË da damo – 
podkrepljeni z molitvijo in s pomoËjo Svetega duha ter obdarjeni z Boûjim shalomom – naö 
osebni, nenadomestljivi prispevek k novemu svetu, svetu odreöenja.  


